
 
Kuntalaisaloite uimahyppypaikasta Lapinlahdelle 
 
Kunnanhallitus 19.12.2022 § 233  
  
 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Ulla Nikulainen, 040 488 3211, ulla.nikulainen@lapinlahti.fi 

 
Iippo Salo sekä 137 lapinlahtelaista nuorta tai muu paikkakuntalaista on tehnyt 
kuntalaisaloitteen uimahyppypaikasta Lapinlahdelle 10.11.2022 
 
Aloitteessa kerrotaan, että Lapinlahdella Väärnin venelaituri on ollut yksi ainoa 
riittävän syvä paikka, josta on voinut tehdä uimahyppyjä. Syksyn 2022 alussa 
sinne tullut uimakielto. Uimahypyt ja ajanvietto kavereiden kanssa siinä samalla on 
meille nuorille kesän odotetuimpia asioita ja todella tärkeää. Siinä samalla nuoret 
saavat liikuntaa.  
 
Aloitteessa esitetään, ellei Väärnissä voi todella enää hyppiä laiturilta, saataisiinko 
Lapinlahdelle hyppytornin. Esimerkiksi Pielavedellä on huomioitu tämä harrastus 
hienolla hyppytornilla. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee aloitteen tiedoksi ja antaa sen teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi 31.3.2023 mennessä. 
 

Päätös Kunnanhallitus merkitsi aloitteen tiedoksi ja antoi sen teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi 31.3.2023 mennessä.    

 
 
Tekninen lautakunta 26.01.2023 § 7    
614/10.03.01.00/2022    
 
 
Valmistelija tekninen johtaja Rami Linna, 040 488 3701, rami.linna@lapinlahti.fi 

 
Uimahypyt varsinkin nuorten keskuudessa ovat suosittuja. Rakennettu 
uimahyppypaikka tarkoitusta varten on turvallisempi paikka hypätä kuin paikat joita 
ei ole suunniteltu tähän tarkoitukseen. Turvallisuus pitää varmistaa myös 
uimahyppypaikoilla. Tummat vedet hankaloittavat silmämääräistä valvontaa ja 
syvyyskin tuo omat haasteensa pohjan tutkimiseen. Ilkivalta monessa muodossa 
on tuttua Lapinlahdellakin. Jatkuvalla tallentavalla kameravalvonnalla tallennetta 
katsomalla voitaisiin tarkastella tilannetta pienellä viiveellä. Uimahyppypaikan 
syvyys tulisi olla Tukesin ohjeistuksen mukaan hyppykorkeuden ollessa < 3m 
vähintään 4 metriä ja > 3m vähintään 5 metriä. Veden pinnantasosta tapahtuva 
hyppääminen vaatii 2 metrin syvyyden. Alue tulisi olla riittävä huomioiden pohjan 
sortumat tms. Syyvyyden suhteen tulee huomioida mahdollinen pohjan 
liettyminen. 
 
Väärnin satama-alueella tapahtuneet hypyt ja uiminen on kielletty 
turvallisuussyistä. Laiturialue on varattu veneilylle. 
 
Kustannusarvio hankkeelle tasosta riippuen, toteutettuna matalana veden 
pinnantasolla olevana hyppypaikkana tai esimerkiksi kolme-neljä metrisenä  
hyppytornina, on joistain tuhansista euroista useisiin kymmeniin tuhansiin euroihin. 
Teknisellä osastolla nähdään myös merkittävänä haasteena valvonta- ja 
kunnossapitoresurssit.  
 

Esittelijä Tekninen johtaja 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, ettei hyppytornia 
rakenneta kunnan toimesta. Lautakunta esittää kunnan osallistumista osaltaan 
yhdistyspohjaisen hankkeen mahdollistamiseen ja tukemiseen. 



 
Päätös Tekninen lautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle, että varataan vuodelle 

2024 investointimäärärahoihin hyppytornin rakentamiseen kuntarahaosuus ja 
selvitetään ulkopuolista hankerahoitusta. 


